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PROTOKÓŁ 

z obrad IV Sesji Gminy Radziejów 

z dnia 27 marca 2015 roku 

 

 

Rozpoczęcie obrad godz. 1140 

W obradach udział wzięli: 

-Radni, 

-Sołtysi, 

-Wójt, Zastępca Wójta, Skarbnik, Sekretarz Gminy, 

-Radca Prawny, 

-Kierownik GOPS, 

-Dyrektor GOK, 

-Dyrektorzy szkół gminnych, 

-Pracownicy obsługujący sesję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy dokonał otwarcia IV Sesji Rady Gminy Radziejów, powitał 

wszystkich obecnych, poinformował o możliwości wglądu do protokołu z poprzedniej 

sesji, następnie przedstawił proponowany porządek obrad. 

 

I. Sprawy organizacyjne: 

1) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum, 

2) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji, 

3) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

II. Sprawozdanie z działalności Gminnego Domu Pomocy Społecznej w Radziejowie 

za 2014 rok. 

1) dyskusja oraz przyjęcie sprawozdania. 

 

III. Podjęcie uchwał w sprawie: 
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1) uchwalenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Radziejów w roku 

2015, 

2) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej niezabudowanej 

położonej w miejscowości Broniewek, 

3) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej niezabudowanej 

położonej w miejscowości Kłonówek, 

4) wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Radziejów na lata 2015-2019, 

5) podjęcia czynności prawnych mających na celu likwidację gminnej instytucji 

kultury –Gminnego Ośrodka Kultury w Czołowie, 

6) wyrażenia lub nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki, 

7) ustalenia opłat za wodę pobieraną z urządzeń zbiorowego zaopatrzenia w 

wodę, 

8) zmieniająca uchwałę Nr III/15/2015 w sprawie budżetu gminy na 2015 rok, 

9) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejów na lata 2015-

2026. 

 

IV. Składanie wniosków i interpelacji. 

V. Wolne wnioski i zapytania. 

VI. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad I. Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w chwili otwarcia Sesji na stan 15 

radnych obecnych było 14, w związku z tym Sesja jest prawomocna do podejmowania 

uchwał. Przedstawiony porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. Sekretarzem Sesji 

został wybrany Kazimierz Skupniewicz 14 głosami. 

 

Ad II. Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Elżbieta Radzimska 

przedstawiła sprawozdanie z działalności GOPS za 2014 rok. Nie podjęto dyskusji. 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie (materiał stanowi załącznik do protokołu). 
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Ad III – 1. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Radziejów                   

w roku 2015 odczytał Zastępca Przewodniczącego Marian Bandyszewski. 

 

Inspektor Rafał Staszak poinformował, że rada gminy jest zobowiązana do określenia                   

w drodze uchwały corocznie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi. Dodał, że 

program został konsultowany z Powiatowym Lekarzem Weterynarii, Towarzystwem 

Opieki nad Zwierzętami oraz Kołami Łowieckimi, uzyskano pozytywne opinie. 

 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 

14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad III – 2. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej położonej w miejscowości Broniewek odczytał Zastępca 

Przewodniczącego Rady Gminy Błażej Patyk. 

 

Inspektor Rafał Staszak poinformował, że nieruchomość stanowi grunt rolny, który 

powstał z połączenia 5 działek, dla których był przeprowadzony przetarg zakończony 

wynikiem negatywnym. 

 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 

14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad III – 3. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej położonej w miejscowości Kłonówek odczytał Zastępca 

Przewodniczącego Marian Bandyszewski. 

 

Inspektor Rafał Staszak poinformował, że jest to nieruchomość gruntowa niezabudowana. 

Działka nie jest obecnie wykorzystywana oraz nie istnieją dla niej żadne plany 

inwestycyjne. Są to pozostałości po dawnym kółku rolniczym, znajduje się za świetlicą 

wiejską. 
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Radny Krzysztof Nowowiejski zaznaczył, że jest to działka znajdująca się obok świetlicy                

i w przyszłości może być przez mieszkańców zagospodarowana. 

 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 

12 radnych, jeden głos przeciw, jeden wstrzymujący się. Uchwała została podjęta 

większością głosów. 

 

Ad III – 4. Projekt uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Radziejów na lata 2015-2019 odczytał Zastępca 

Przewodniczącego Błażej Patyk. 

 

Inspektor Rafał Staszak poinformował, że ustawa o ochronie praw lokatorów nałożyła na 

gminy obowiązek uchwalania wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem gminy na co najmniej 5 kolejnych lat. Obecnie gmina dysponuje pięcioma 

lokalami mieszkalnymi: 1 w Bieganowie, 3 w Skibinie, 1 w Szostce. 

 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 

14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad III – 5. Projekt uchwały w sprawie podjęcia czynności prawnych mających na celu 

likwidację gminnej instytucji kultury –Gminnego Ośrodka Kultury w Czołowie odczytał 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 

 

Sekretarz Gminy poinformowała, że wcześniejsza uchwała dotycząca utworzenia 

Gminnego Ośrodka Kultury w skład, którego wchodziła również Gminna Biblioteka 

Publiczna w Płowcach została przyjęta przez nadzór prawny. Zakwestionował ją Prezes 

Polskiego Związku Bibliotek, który zarzucił, że zlikwidowano Gminną Bibliotekę 

Publiczną. Pod jego kierunkiem zostały przygotowane 3 projekty uchwał, na które nie 

wyraził zgody nadzór prawny Wojewody Kujawsko Pomorskiego. W związku                              

z powyższym zastosowano się do zaleceń Wojewody i utworzono w pierwszej kolejności 

projekt uchwały intencyjnej.  Powstaną osobno GOK oraz PBG, które zostaną ponownie 

połączone po zgromadzeniu odpowiednich opinii. 
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Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 

14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad III – 6. Projekt uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

gminy na rok 2016 środków stanowiących fundusz sołecki odczytał Przewodniczący Rady 

Gminy. 

 

Radny Krzysztof Nowowiejski zaznaczył, że jak na razie fundusz nie zostanie 

wyodrębniony na rok 2016. Po poprawie sytuacji finansowej gminy, będzie można go 

wyodrębnić. 

 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 

14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ogłoszono przerwę 1220 

Wznowienie obrad 1240 

 

Ad III – 7. Projekt uchwały w sprawie ustalenia opłat za wodę pobieraną z urządzeń 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 

 

Kierownik SOTG Marcin Jaskólski poinformował, że podwyższenie stawki za wodę 

spowodowane jest podwyżką cen za energię elektryczną, zwiększeniem kosztów 

funkcjonowania całej sieci łącznie z naprawami. Na pokrycie kosztów z zeszłego roku 

brakuje ok 17 tys. 

 

Radny Mirosław Kołodziejczyk zaznaczył, że należy usprawnić ściągalność opłat za wodę, 

ponieważ nie wszyscy mieszkańcy za nią płacą. 

 

Radny Krzysztof Nowowiejski dodał, że są bardzo duże ubytki wody w granicach 40 %. 
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Kierownik SOTG zaznaczył, że są to ubytki spowodowane niewłaściwymi wskazaniami 

wodomierzy, płukaniem technologicznym zbiorników, sieci.  

 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 

14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad III – 8.  Projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr III/15/2015 w sprawie budżetu 

gminy na 2015 rok odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian 

Bandyszewski. 

 

Radny Krzysztof Nowowiejski zaznaczył, że on wstrzyma się od głosu, ponieważ składał 

zapotrzebowanie na wykonanie drogi na Kolonii Zagorzyce, która była w tamtym roku 

rozpoczęta a w załączniku nr 5 ten odcinek nie jest ujęty. 

 

Sołtys Pruchnowa Paweł Ciemny zapytał dlaczego nie został wyrównany cały odcinek 

drogi w Pruchnowie prowadzący do dworku. 

 

Kierownik SOTG Marcin Jaskólski wyjaśnił, że odcinek będzie w całości dokończony. 

Jednak pracownicy zostali wezwani do pomocy Państwowej Straży Pożarnej i w związku 

z tym chwilowo prace zostały wstrzymane. 

 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 

11 radnych, 3 radnym wstrzymało się od głosu. Uchwała została podjęta. 

 

Ad III – 9.  Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Radziejów na lata 2015-2026 odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Błażej 

Patyk. 

Przestąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 

11 radnych, 3 radnym wstrzymało się od głosu. Uchwała została podjęta. 

 

Ad IV, V. Radny Roman Piłat zapytał czy działki wyznaczone w Broniewku do sprzedaży 

może zakupić osoba z innej gminy. 
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Radny Kazimierz Skupniewicz złożył wniosek aby Przewodniczący Rady na sesjach 

przedstawiał informację z działań międzysesyjnych. 

 

Radna Małgorzata Lewandowska zapytała, czy komisja rolnictwa będzie kończyć objazd 

po sołectwach w celu sprawdzenia stanu dróg, ponieważ nie wszystko sołectwa zdążono 

objechać. 

 

Radny Kazimierz Skupniewicza w ramach odpowiedzi poinformował, że objazd zostanie 

dokończony. 

 

Radny Krzysztof Nowowiejski zaznaczył, że jeśli sołtysi otrzymują z gminy 

korespondencję do doręczenia mieszkańcom to powinni ją dostawać mniej więcej w tym 

samym czasie, ponieważ ostatnio sołtysi zbierali podatek a za kilka dni otrzymali kolejne 

pisma do doręczenia. Dodał, że sołtysi powinni otrzymywać materiały raz w miesiącu. 

Zapytał jak będzie wyglądał przydział kamienia na poszczególne sołectwa. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że jeśli chodzi o przegląd dróg to wzorem 

lat ubiegły objazdu będą dokonywały wszystkie komisje wspólnie. Dodał, że                               

w najbliższym czasie odbędzie się wspólna komisja bezpłatna mająca na celu ustalenie 

harmonogramu wykonywania  dróg w obecnej kadencji. 

 

Sekretarz Gminy poinformowała, że dzisiaj sołtysi otrzymają do rozniesienia informacje 

na temat terminu uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Była już 

w tej sprawie kurenda w poszczególnych sołectwach, informacja jest również 

zamieszczona na BIP. W tym roku imienne informacje nie były rozsyłane i są duże 

zaległości w płatnościach, ponieważ ludzie nie dostając takiej informacji zapominali o 

płatnościach i w związku z tym podjęto decyzję o wydrukowaniu w/w informacji. 

 

Kierownik SOTG Marcin Jaskólski w ramach odpowiedzi na pytanie radnego Krzysztofa 

Nowowiejskiego poinformował, że na początku równiarka będzie równała nawierzchnie 

po zimie. Tak zostaną objechane wszystkie drogi gminne. Później nastąpi uzupełnianie 
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braków kamienia oraz ponowne zastosowanie równiarki. Dodał, że jeśli gdzieś zostaną 

zauważone braki w drodze to należy się skontaktować z gminą. 

 

Sołtys Eugeniusz Krygier zapytał, czy będzie robiony odcinek drogi koło Państwa 

Antosów w Biskupicach. 

 

Radna Małgorzata Lewandowska poruszyła temat ogrodzenia gimnazjum siatką, 

ponieważ jest ona w krytycznym stanie. 

 

Kierownik SAPO Dionizy Wojciechowski poinformował, że jeśli uda się zebrać 

wystarczającą ilość środków finansowych to będzie ogrodzenie naprawione. 

 

Wójt w ramach odpowiedzi na poruszone tematy poinformował: 

- na pytanie radnego Romana Piłata poinformował, że w związku z tym że jest ogłoszony 

przetarg nieograniczony wszyscy mogą do niego przystąpić, 

 

- w ramach odpowiedzi na pytanie sołtysa Eugeniusza Krygra poinformował, że odcinek 

drogi obok Państwa Antosów będzie wykonany, zostanie dofinansowany prze Urząd 

Marszałkowski. Dodał, że jest w trakcie ustalania harmonogramu wykonywania dróg na 

terenie gminy do 2018 roku, 

 

- dodał, że jeśli chodzi o nakazy płatności za odpady, zostały wydrukowane na wniosek 

mieszkańców, ponieważ pomaga im to w funkcjonowaniu i terminowym dokonywaniu 

płatności. Poprosił sołtysów o rozdanie nakazów przy okazji jakiś zebrań. 

 

Sołtys Eugeniusz Kapeliński w imieniu mieszkańców sołectwa Kolonia Wąsewo 

podziękował za zaplanowanie wykonania odcinka drogi na terenie jego sołectwa.  Zapytał 

kiedy będzie dokonywana naprawa ubytków na drogach. 

Sołtys Eugeniusz Krygier zapytał czy na Przemystce będzie zamontowana chociaż jedna 

lampa. 



9 
 

Kierownik SOTG w ramach odpowiedzi poinformował, że kamień na naprawę dróg został 

już zakupiony. Za kilka dni zostanie zakupiona masa bitumiczna i jeśli pogoda na to 

pozwoli rozpoczęte zostaną remonty. 

Sołtys  Józef Ignasiak zapytał kiedy będzie położona nowa nawierzchnia na odcinek drogi 

z Radziejowa do Czołówka. Zaznaczył, że pojawia się na niej coraz więcej dziur. Miało 

również zostać zrobione oświetlenie od Czołówka w stronę Radziejowa a zostało zrobione 

w innym kierunku. 

Wójt w ramach odpowiedzi poinformował, że w tym roku nie będzie wykonywane 

oświetlenie, wykonywane zostaną  nowe nawierzchnie dróg. 

Radny Krzysztof Nowowiejski zaznaczył, że wstrzymując się od głosu przy uchwale                   

w sprawie zmian budżetu, zawierającej załącznik z wykonaniem dróg, nie jest on 

przeciwny określonym remontom. Dodał, że drogi należy dzielić sprawiedliwie, ponieważ 

w niektórych sołectwach jest jeszcze dużo odcinków do wykonania a w niektórych mniej. 

Wójt dodał, że jeśli chodzi o to jakie odcinki zostaną w tym roku robione to została 

przedstawiona radzie propozycja, którą zaakceptowano. 

Ogólna dyskusja. 

Radna Mariola Bogucka również zaznaczyła, że wstrzymując się od głosu nie jest 

przeciwna wytypowanym odcinkom dróg. Zaznaczyła, że od wielu lat w Czołówku nic 

nie było robione, brakuje oświetlenia, remontu wymaga świetlica oraz drogi. 

Wójt zaznaczył, że w najbliższym czasie zostanie remontowana świetlica w Czołówku a 

jak pojawią się w budżecie środki wykonane zostaną planowane lampy. 

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że będzie zorganizowane wspólne spotkanie 

wszystkich radnych w celu zaplanowania harmonogramu wykonania dróg w obecnej 

kadencji. 

Następnie Przewodniczący Rady oraz Wójt złożyli zebranym życzenia świąteczne. 
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Ad VI. W związku z wyczerpaniem tematyki obrad Sesji Przewodniczący Rady 

podziękował wszystkim zebranym za udział w posiedzeniu i zamknął obrady IV Sesji 

Rady Gminy Radziejów. 

Zakończenie obrad Sesji 1340 

 

 

Protokołowała        Sekretarz Sesji 

 

Paulina Świderska        Kazimierz Skupniewicz 

 

 

 

 

 

 


